
Z Á P I S 
ze 7. jednání komise rady města pro životní prostředí konaného dne 

13.9.2023 

Přítomni: Bc. Tomáš Kubín, Martin Novotný, MUDr. Libor Zdařil, Jitka Houdková, Ing. Ondřej 
Trtílek 

 
Omluveni: Bc. Mgr. Jiří Heller, RNDr. Jiří Kaňa, Vladislav Hadáček, Ondřej Lee Stolička, Petr 
Schwarz, Erik Stierand 
 
Host: na začátku jednání paní náměstkyně Zuzana Kudláčková 
 
Komise nebyla vzhledem k nízké účasti usnášeníschopná. Návrh pravidel byl proto 

následně odsouhlasen per rollam. 

 

Schválený program: 

1. Nová pravidla dotačního programu v oblasti životního prostředí. 

2. Různé 

 

K bodu 1: 
Před jednáním komise paní náměstkyně Kudláčková předsedovi sdělila, že s návrhem pravidel 
tak jak jsou předložena souhlasí. 
Předseda komise v úvodu představil stav návrhu pravidel včetně změna a doplnění, které čle-
nové komise projednali na minulém jednání a předal členům čistopis návrhu a verzi s vyzna-
čenými změnami jako podklad pro jednání.  
Návrh obsahuje jenom 2 opatření, proti 3 v minulých letech, „včely“ byly přesunuty jako jedno 
z témat do 1.opatření.  
Do opatření je obecně zahrnuta adaptační strategie. 
Z okruhu oprávněných žadatelů komise navrhuje vyjmout subjekty zřizované městem či kra-
jem, se zřizovatelem provázané rozpočtem, o finance na projekty mohou žádat při sestavování 
rozpočtu přímo svého zřizovatele. 
Vyškrtnuto jako bezdůvodné je to, že žádosti do 50.000, - nemusí být hodnoceny podle kritérií. 
Zákaz účasti v hodnotící komisi pro zaměstnance či členy orgánů subjektů, které o dotaci žádají 
komise navrhuje nahradit tím, že nebudou hodnotit jejich projekty. 
Byla odstraněna kolize v dosavadních pravidel týkající se toho, zda smí či nesmí být dotovány 
projekty mimo katastr města.  
 
V průběhu jednání zazněly některé další podněty a dotazy: 
Bude možný přesun finančních prostředků mezi opatřeními? Ano, bude, pravidla to umožňují. 
Pokud neprojde návrh na vyřazení zřizovaných městem či krajem svázanými se zřizovatelem 
rozpočtově, měly by příspěvkové organizace mít stejné procento spoluúčasti, jako podnikatel-
ské subjekty. 
Patronace výsadby stromů. 



Otázka kolize s jinými dotačními tituly – možný souběh s dotačním titulem Evropské město 
kultury – komise bude požadovat skutečnost duplicitního požadavku od subjektu oznámit již 
v žádosti. 
Komise se předběžně dohodla na způsobu a postupu hodnocení projektů, nebude pro vypra-
cování hodnocení využívat dotační portál. 
Účast projektů mimo katastrální území města bude zvažována podle dopadu na participaci 
obyvatel města. 
 
K bodu2: 
Předseda komise informoval, že zřízení ekologického fondu, jímž se komise zabývala již v mi-
nulém volebním období, prošlo radou a jde do zastupitelstva. 
Bylo by vhodné vytvořit návodné zjednodušené návody pro likvidaci invazních druhů. Ohledně 
tématu invazních rostlin bude osloven OŽP (předseda komise). 
 

Jednání komise bylo ukončeno v 19:10 

 

V Českých Budějovicích dne 28. 9. 2023 

Zapsal:  Libor Zdařil, Tomáš Kubín 

Ověřil:  Tomáš Kubín 


